

Styremøte nr. 6 - 2025



Norges Orienteringsforbund

Dato: Mandag 25. august 2025, kl. 17:00-20:00

Sted: Teams

Protokoll

Til stede:

Leif Størmer (LS)

Rune Christiansen (RC)

Birgitte N Husebye (BNH)

Tone Wigemyr Snerthammer (TWS)

Sigrid Vehus Skjerve (SVS)

Bjørn Haavengen (BH)

Marta Ulvensøen (MU)

Mathias Benjaminsen (MB)

president

visepresident

styremedlem

styremedlem

styremedlem

styremedlem

varamedlem

varamedlem

Øvrige:

Øystein Hildeskor (ØH)

Stein Blomseth (SB)

Lone Brochmann (LB)

generalsekretær

assisterende generalsekretær

administrasjonen (sak 56)

Sak 51/2025 Godkjenning av innkalling og saksliste

Vedtak

Forbundsstyret vedtar å godkjenne innkalling og saksliste.

Sak 52/2025 Godkjenning og signering av protokoll

Protokoll fra forrige styremøte er tidligere utsendt.

Vedtak

Forbundsstyret vedtar å godkjenne protokoll fra styremøte nr. 5 – 2025.

Sak 53/2025 Strategi

De ulike ansvarlige for arbeidsgruppene ga en kort oppsummering av de innspill som har kommet i møtene så langt.

Barn & unge: Fokus på opplevelsen på o-løp, mer enn bare selve løpet. Forenklede kart. Nye aktivitetskonsepter. Inkludere para i HL/OLL. Foreldre som ressurs. Fortsette barnas kontrollør. Samarbeide med andre organisasjoner (allidrett etc).

Arrangement: Oppfordring til NOF om å få mer profesjonell kapasitet på arrangementsfeltet sentralt.

Mer av: innendørsorientering, KO-sprint, forenklede kart, Rogaining, Barnas kontrollør, Destinasjonsfokus Mer plass til kretsløp/kretshelger. Deltakerfokus (enkelt reiseopplegg etc). Kortere avviklingstid på en del stafetter, gjerne tomannsstafetter. Fristart bør være hovedregel i kretsløp. Forutsigbarhet: flere løp/løpsserier med fast arrangementssted.

Nytt: Aktivt gå inn for flere midtukeløp i stedet for helgeløp (flytte kretsløp). Offensivt teste ut nye konkurransekonsepter. Flere langsløpskonsepter for «supermosjonister» (Rogaining, Checkpoints, ..). Når det gjelder forslag til nyskaping bør man også se på oppsummering fra arbeidsgruppene for flaggskiparrangementer (LS) og fra arrangementskonsept-gruppa (MB).

Mener vi bør vurdere å gjøre undersøkelse for å få data på hvorfor vi sliter med å trekke folk på helgeløp.

TurO: møte denne uka.

Toppidrett: Hadde møte tidlig i august, vil bli et nytt strategimøte 2 september. Hvordan kan toppidretten bidra til økt rekruttering? Ved å prestere bra, og være synlige. Topputøverne bør også være gode forbilder for unge løpere. Mer fokus på skiorientering. Ski-o skal nå inkluderes i felles langsiktig toppidrettsplan. Sørge for at det er flere som kan jobbe med kommunikasjon, slik at både topp og bredde ivaretas.

Vil fortsatt ha som hovedmål å være verdens beste o-landslag. Ikke bare resultatmessig.

Ønsker en fornyet satsing på juniorene. Hva det eventuelt skal bestå av, er tema for senere møte.

Vil ha tiltak som gjør at arrangementer i Norge bidrar til å forberede utøverne på kontinental orientering. Mer fart!

Ønsker VM orientering på hjemmebane, gjerne rundt 2030/2031

Mer samarbeid orientering/skiorientering, bl.a felles samlinger

Veien videre

Administrasjonen vil også ha et møte der de diskuterer forslag til nyskaping.

Det vil bli laget en oppsummering av alle arbeidsgruppenes innspill, dette vil bli sendt ut til kretsene i god tid før KLM som en bakgrunn for diskusjoner der.

Etter KLM vil administrasjonen og styret jobbe videre med selve strategidokumentet.

Sak 54/2025 Løpsavgift

Styret har varslet at modell for løpsavgift vil bli gjennomgått på Forbundstinget 2026, eventuelt også med forslag til endring i eksisterende modell.

Administrasjonen jobber med beregninger som kan gi grunnlag for diskusjon om ulike modeller på KLM. Data fra Eventor er upresise fordi det er ulikt hvilken informasjon arrangører legger inn, så tallene må kvalitetssikres før de kan presenteres utad.

Styret diskuterte noen prinsipper og problemstillinger som kan ligge til grunn når saken om løpsavgift skal diskuteres på KLM.

- Hovedprinsipp: viktig at modell ikke reduserer NOFs inntekter, vi er avhengige av frie midler.
- Det må synliggjøres hvilke utslag det gir dersom det ikke skal betales avgift for egne løpere og/eller hevet innslagspunkt for avgift
- Finansiering av pkt 2 må presenteres. Grunnavgift, evt økt prosentsats.
- En eventuell ny modell bør ikke føre til økte startkontingenter – dette bør også diskuteres på KLM
- Legge frem lisens som et alternativt forslag.

Sak 55/2025 KLM

Bakgrunn

Kretsledermøtet (KLM) går av stabelen på Gardermoen lørdag 1. november- søndag 2. november. Som tidligere avtalt blir 1. dag satt av til ordinære KLM-saker, mens 2. dag primært vil omhandle strategien.

Frist for å fremme saker for kretsene er 1. september.

Sted er Clarion Hotel Oslo Airport på Gardermoen og møtet starter lørdag kl. 13:00 og avsluttes søndag kl. 12.00 med lunsj.

Saksliste og andre nødvendige saksdokumenter med forslag til møtet må være gjort tilgjengelig senest tre uker før kretsledermøtet. Forslag til endringer i konkurransereglene og likestilte regler som ikke er ført opp på utsendt saksliste kan ikke tas opp til behandling

KLM blir sak på neste styremøte i september, men vi gjennomgår status for innmeldte og planlagte saker på dette styremøtet.

Med tanke på forberedelser til neste styremøte tar vi også en runde rundt bordet for å høre om styret har saker de ønsker å fremme på KLM.

ØH la frem de saker som har kommet inn pr i dag. Det har kommet en sak fra AOOK, og vi er varslet om at det vil komme forslag om endringer i konkurransereglenes pkt 18 om kart.

Sak 56/2025 Økonomi som barriere – forslag på tiltaksplan

Saken ble presentert av LB.

Bakgrunn

På forrige Idrettsting ble det enstemmig vedtatt en ny nasjonal tiltaksplan mot økonomiske barrierer. Planen påpeker at særforbund har et spesielt ansvar for oppfølgingen, inkludert tiltak i egne planverk, som gjør at vi nå må implementere dette hos oss.

Vedlagt finner dere utkast til tiltaksplan for NOF som synliggjør hvordan Norsk Orientering skal bidra å redusere økonomiske barrierer i orienteringsidretten.

Styret ønsker at det i tiltaksplanen også sies noe om hvordan kan vi hjelpe klubbene med slike prosesser. Det kan være komplisert å finne ut hvem som har behov for hjelp.

Ordlyden under «Tiltak igangsettes høsten 2025» endres noe. Styret er positive til de foreslåtte tiltakene, men det bør ikke formuleres som et krav at de etableres i høst.

Vedtak

Forbundsstyret vedtar tiltaksplanen med de endringer som fremkom på styremøtet.

Sak 57/2025 Spillemiddelsøknad

Bakgrunn:

NIF sentralt leverer hvert år en søknad om spillemidler på vegne av idrettsorganisasjonen. Fordelingen av overskuddet til Norsk Tipping, som utgjør spillemidlene, er slik:

Først fordeles 6,4 prosent til helse- og rehabiliteringsformål. Deretter fordeles resterende overskudd med 64 prosent til idrettsformål, 18 prosent til kulturformål og 18 prosent til samfunnsnyttige og humanitære organisasjoner. Det er Kulturdepartementet som bestemmer fordelingen innenfor disse formålene.

I vedlagte høringsnotat ber NIF om forslag på søknadssum, og om tilbakemelding på hvilke områder som bør prioriteres i 2026, og som dermed bør styrkes med midler utover ordinær pris- og lønnsvekst.

Vedtak

Styret gir generalsekretær og president fullmakt til å besvare høring fra NIF om spillemiddelsøknaden. Eventuelle innspill fra styret kan tas med i høringen.

Sak 58/2025 Gjennomføring av Knockout sprint i NM

Saken ble presentert av LS.

Bakgrunn

Norge har hatt knock-out sprint som en del av NM-programmet siden 2019..

Viktige erfaringer så langt:

- **Knock-out sprint engasjerer.** Formatet skaper spenning og temperatur med tette dueller løper mot løper – noe som fenger både utøvere og publikum.
- **Lang konkurransedag.** Et NM i knock-out sprint strekker seg over mange timer. Det blir en lang dag for både løpere, arrangører og tilskuere. De som kvalifiserer seg helt til finalen, tilbringer mange timer i karantene.
- **Mange får ikke løpe heat.** Nesten halvparten av deltakerne blir slått ut etter prologen og får dermed ikke løpe videre. Dette kan være en medvirkende årsak til at knock-out sprinten har 10–15 % lavere påmelding enn den tradisjonelle sprinten.

En arbeidsgruppe med representanter fra årets arrangør Lillomarka OL, neste års arrangør Sandnes IL, Teknisk arbeidsgruppe og Arrangementsutvalget har diskutert ulike forslag til forbedringer. Hovedmålene er å gjøre knock-out sprinten mer engasjerende for flere, samtidig som vi ønsker å komprimere arrangementets tidsramme.

Videre har vi hatt en høring, primært rettet mot løperne.

LS informerte om resultatene fra høringen, og hvilke innspill som har kommet fra annet hold underveis.

Styret ønsker å presentere en mulig ny modell for gjennomføring av NM KO-sprint på høstens KLM. Alternative modeller skal diskuteres videre i arbeidsgruppa sammen med landslagsledelsen.

Sak 59/2025 Orienteringssaker

- Antall starter pr august på våre terminfestede løp
Ganske jevnt med fjoråret, men vi er litt bak etter sommeren. Antall unike løpere viser en liten økning.
Det er ganske tydelig utvikling i retning av flere midtukeløp på bekostning av helgeløp.
Det er så langt i år flere deltakere i sprint enn i langdistanse.
- Endringer i personalet
Lene Kinneberg går av med pensjon 31 august, vi har en avslutning på kontoret 28 august. Vi har valgt å omstrukturere når det gjelder arbeidsfordeling i administrasjonen i stedet for å lyse ut Lenes stilling.
- Besøk fra det tyrkiske forbundet
Vi får besøk av flere representanter fra det tyrkiske forbundet i høst. De ønsker å lære av oss, om klubbutvikling, barne- og ungdomsidrett, mosjonskonsepter og toppidrett. Ser for oss et par dager i november med et godt program for besøket.
- Nord-møte i Oslo

Det er Norges tur til å være vertskap for NORD-møtet. Foreløpig er planen å avholde det i jan/feb 2026.

- Henvendelse fra Naturvernforbundet vedrørende VDG-avtalen
NVF har bedt om et møte for å diskutere en eventuell revisjon av vår «Avtale om o-idrettens forhold til rettighetshavere..» (VDG-avtalen). Organisasjonen BirdLife vil også delta på møtet.
Vi har takket ja til å ha et møte i løpet av september. Representanter fra administrasjon og MBU vil stille i møtet.

Eventuelt

Status økonomi

Vi ligger pr dd noe foran fjoråret på løpsavgifter og på turO-avgift. Vi har også solgt noe mer utøverforsikringer enn budsjettet.

NM på Lygna er nært forestående. Arrangøren har sikret produksjon av arrangementene, som vil bli streamet på Amedias Direktesport. Eventuelle «highlights»-sendinger på NRK er ikke endelig avklart, men de har sagt seg interessert.

Vi har ikke lyktes i å hente inn nye sponsorer, hvilket betyr at vi går en del under budsjett på den inntektsposten.